
Zápisnica z 5. zasadnutia Obecného zastupite ľstva 
v Richnave konaného 21.6.2011 o 16.00 

 
Viedol: Vladimír Pokuta, starosta obce 
Overovateľ: Mgr. Jozef Horváth 
Overovateľ: František Ondáš 
Zapisovateľ: Ing. Michal Orlovský 
 

1. Návrh programu, návrhová komisia, overovatelia 
zápisnice, plnenie uznesení 

Rokovanie otvoril a viedol Vladimír Pokuta, starosta obce. Konštatoval, že je prítomná 
nadpolovičná väčšina poslancov a zasadnutie je uznášania schopné. 
 
PRÍTOMNÍ  
 
Vladimír Pokuta, starosta obce, poslanci obecného zastupiteľstva Ing. Peter Cenký, Jozef 
Gabčo, Pavol Gabčo, Mgr. Jozef Horváth, Bohuš Klempár, Ján Medvec, František Ondáš, 
Oldřich Pokuta, Ján Vaščák, hlavná kontrolórka Ing. Jana Kuklová, zapisovateľ Ing. Michal 
Orlovský, účtovníčka obce Mgr. Iveta Stajsková. 
 
SCHVÁLENIE PROGRAMU 
 
Starosta obce predložil návrh programu.  
Do rozpravy k návrhu programu sa neprihlásil žiaden poslanec. 
Prítomní poslanci navrhovaný program jednohlasne schválili.  
 
Poslanec Ing. Peter Cenký navrhol rozdeliť uznesenie z 1. bodu, ktoré je zložené zo 4 častí na 
4 samostatné uznesenia. 
Poslanec Pavol Gabčo sa opýtal, že prečo. Poslanec Ing. Peter Cenký vysvetlil, že z dôvodu 
lepšej čitateľnosti kto ako hlasoval, keďže tu ide o 4 hlasovania a každý poslanec môže 
v každej časti hlasovať rôzne. 
 
Prítomní poslanci tento návrh Ing. Petra Cenkého o rozdelení uznesenia väčšinou hlasov 
schválili. 
 
VOĽBA NÁVRHOVEJ KOMISIE  
  
Starosta obce navrhol za členov návrhovej komisie Ing. Petra Cenkého, Jána Medveca a Jána 
Vaščáka. 
Poslanec Ing. Peter Cenký navrhol za členov návrhovej komisie Ing. Petra Cenkého, Jána 
Vaščáka a Jozefa Gabča 
. 
Prítomní poslanci schválili do návrhovej komisie poslancov: Ing. Peter Cenký, Ján Vaščák, 
Jozef Gabčo. 
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VOĽBA OVEROVATEĽOV ZÁPISNICE 
 
Starosta obce navrhol za overovateľov zápisnice poslancov Jozefa Gabča a Pavla Gabča. 
Ing. Peter Cenký navrhol za overovateľov zápisnice poslancov Mgr. Jozefa Horvátha 
a Františka Ondáša. 
 
Prítomní poslanci schválili za overovateľov zápisnice poslancov: Mgr. Jozef Horváth 
a František Ondáš. 
 
STAV PLNENIA UZNESENÍ  
 
Stav plnenia uznesení predložil starosta obce.  
Do rozpravy sa neprihlásil žiaden poslanec. 
Prítomní poslanci zobrali na vedomie stav plnenia uznesení. 
 

2. Správa o výsledkoch kontrol vykonaných v súlade s 
plánom kontrolnej činnosti hlavného   kontrolóra na 1. 
polrok 2011 

 
Správu predložila hlavná kontrolórka obce. 
Do rozpravy sa prihlásil poslanec František Ondáš a predložil Návrh uznesenia v tomto znení: 
 
Obecné zastupiteľstvo v Richnave  
1. Berie na  vedomie priebežné správy o výsledkoch kontrol dodržiavania čerpania rozpočtu 
obce v roku 2011 za obdobie apríl a máj 2011 a priebežné Správy o výsledku kontroly 
dodržiavania zákona č. 546/2010 Z.z. (zverejňovanie údajov) za obdobie apríl a máj 2011, 
ktoré boli vykonané hlavnou kontrolórkou Obce Richnava v súlade so zákonom č. 502/2001 
Z.z. o finančnej kontrole a vnútornom audite, na základe schváleného plánu kontrolnej 
činnosti na 1. polrok 2011 
2. Ukladá hlavnému kontrolórovi v termíne do 6. júla 2011 doplniť predloženú Správu 
o výsledku kontroly dodržiavania čerpania rozpočtu obce v roku 2011 za obdobie apríl a máj 
2011 o informáciu, ako bol do účtovníctva obce premietnutý záväzok obce o úhrade odmien 
za poskytovanie odmien za právnu pomoc za marec a apríl 2011 do konca apríla 2011 
z Dodatku číslo 1 o poskytovaní právnej pomoci zo dňa 8.2.2011 
 
Prítomní poslanci Návrh na uznesenie, ktorý predložil poslanec František Ondáš jednohlasne 
schválili. 

3. Plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra na           
2. polrok 2011  

Návrh predložila hlavná kontrolórka obce. 
Do rozpravy sa prihlásil poslanec Mgr. Jozef Horváth a navrhol do plánu kontrolnej činnosti 
doplniť šiesty bod: 
6. Kontrola evidencie jázd osobného motorového vozidla Felícia od 1.1.2011 do 30.6.2011 
 
Prítomní poslanci predložený plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra po doplnení 6. 
bodu jednohlasne schválili. 



 3 

4. Návrh Závere čného ú čtu obce za rok 2010 
Návrh predložil starosta obce. 
Do rozpravy sa neprihlásil žiaden poslanec. 
Prítomní poslanci predložený návrh jednohlasne schválili. 
 

5. Správa o plnení Rozpo čtu Obce Richnava k 31.3.2011 
Návrh predložil starosta obce. 
Do rozpravy sa neprihlásil žiaden poslanec. 
Prítomní poslanci predložený návrh jednohlasne schválili. 
 
 

6. Reprezenta čné výdavky na jednotlivé akcie v roku 
2011 

Návrh predložil starosta obce. 
Do rozpravy sa prihlásil poslanec Mgr. Jozef Horváth a poznamenal, že v Richnave sa koná 
odpustová slávnosť svätej Márie Magdalény a obec robila pohostenie pre celebrujúcich 
kňazov a teraz to v návrhu chýba, ale nebudú to doplňovať. 
Prítomní poslanci predložený návrh jednohlasne schválili. 

 

7. Priemet projektu ukon čenia nelegálneho táborenia do 
rozvojových dokumentov Obce Richnava 

Návrh predložil za skupinu poslancov poslanec Ján Medvec. 
Do rozpravy sa prihlásili poslanci Bohuš Klempár, Oldřich Pokuta, Pavol Gabčo, Jozef Gabčo 
 
Bohuš Klempár: Ako je možné, že keď mi tam toľko rokov žijeme bolo najprv Ružakovec, 
potom bola osada a teraz zrazu tábor a aj ten chcú zrušiť, chcem vysvetlenie, že od koho to 
máte. Poslanec Ján Medvec odpovedal, že toto je z projektov spoločných urbárskych lesov.  
Ďalej Bohuš Klempár: A prečo sa urbariát k tomu nehlásil skôr, hlási sa len od vtedy od kedy 
to vybavila bývala starostka so svojim právnikom. Už asi 80 rokov žijeme v osade a nikto sa 
neprihlásil, že je to urbariát až teraz tych 10-11 rokov. Ján Medvec uviedol, že urbár sa vždy 
hlásil k týmto pozemkom. Bohuš Klempár ďalej tvrdil, že to štát dáva urbaru pozemky, 
poslanci mu vysvetlili, že štát nedáva , ale vracia pozemky pôvodným majiteľom. 
 
Oldřich Pokuta: Ako si to predstavujete ten tábor zlikvidovať, alebo ako sa postaráte o tých 
ľudí, ktorí tam bývajú. Ján Medvec odpovedal, že je to uvedené v projekte, ktorý bol 
predložený. Oldřich Pokuta pokračoval, „Týmto nevnímate ľudské práva, veď niektorí tu žijú 
už skoro sto rokov. A čo keď bývala pani starostka porušila zákon, veď tie súpisné čísla boli 
odňaté neprávom. 
 
Pavol Gabčo: „Urbariát chce svoje, ale veď my sme tu poslanci, treba sa dohodnúť. Keď budú 
pozemky, projekt, štandardné byty potom budeme spolupracovať“  
 
Jozef Gabčo: Bezdetné osoby, to sú napr. moji rodičia, už nemajú deti čo sa možno o nich 
starať. Pôjdu do útulku, dočasne, a čo potom, kto sa o nich postará? To nie je len tak poslať 
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ľudí do útulku, na určitý čas, a čo potom? Ja si myslím, že preto ste to navrhli, lebo sa nás 
chcete zbaviť, že nebudeme mať v občianskom preukaze trvalý pobyt Richnava. 
 
Prítomní poslanci predložený návrh väčšinou hlasov schválili. 
 

8. Zásady odme ňovania poslancov obecného 
zastupite ľstva 

Návrh predložil za skupinu poslancov František Ondáš. 
Do rozpravy sa prihlásil  poslanec Pavol Gabčo. 
 
Pavol Gabčo: Smiešnu sumu ste tu dali, predošlé 4 roky boli poslanci odmeňovaní 70 € 
mesačne, pokiaľ ja viem. 
Poslanci mu vysvetlili, že zmenou zákona poslanec má nárok na odmenu len za účasť na 
zasadnutiach obecného zastupiteľstva a za účasť na zasadnutiach komisie. Nemôže to byť 
vyplácané fixne každý mesiac tak ako v minulosti. 
Prítomní poslanci predložený návrh väčšinou hlasov schválili. 

9. Návrh na plat starostu obce Richnava 
Návrh predložil starosta obce. 
Do rozpravy sa prihlásil poslanec Pavol Gabčo. 
 
Pavol Gabčo: Treba starostovi zvýšiť plat, lebo zobrali mu tie peniažky, buďme ľudia. On si 
dal 11%, keby sme mu dali aj 20%  bolo by  dobre.  Pani Harmanová mala 30% z platu.  
 
Prítomní poslanci predložený návrh väčšinou hlasov neschválili.  
 
Preto od 1.6.2011 patrí starostovi plat v zmysle § 8a stanovený podľa  § 3 ods. 1 zák. č. 
253/1994 Z. z vo výške 1 523 €. 
 

10.  Návrh na premiestnenie unimobuniek 
Návrh predložil starosta obce. 
Do rozpravy sa prihlásil poslanec Mgr. Jozef Horváth. 
 
Mgr. Jozef Horváth: Tento bod nadväzuje na bod č. 7. Na základe listu obvodného lesného 
úradu bol spracovaný návrh na premiestnenie unimobuniek. Je zaujímavé, že v tomto návrhu 
sa  vytratila pasáž listu, v ktorej obvodný lesný úrad žiada obec o vyjadrenie kto, kedy a na 
základe akých podkladov, súhlasov, vyjadrení umiestnil na lesných pozemkoch vo vlastníctve 
Spoločných urbárskych lesov Richnava - poz. spol. panelovú cestu, osvetlenie cesty, rigol z 
betónových dielcov a 2 ks studní? Táto pasáž sa už nepremieta v návrhu, ale jedná sa už iba 
o 2 ks unimobuniek. Čiže tento návrh nerieši nič a pokuta sa bude platiť aj tak. 
Pán Ščuka odpovedal, že na stretnutí s prednostom obvodného lesného úradu, prednosta 
povedal, že toto nebude pojednávať v správnom delikte, lebo to už je premlčané. 
Mgr. Jozef Horváth: Táto informácia v materiáloch nie je a preto podávame Návrh poslancov 
Františka Ondáša, Ing. Petra Cenkého, Jána Vaščáka, Jozefa Horvátha a Jána Medveca 
k návrhu starostu obce na premiestnenie unimobuniek. s dôvodovou správou a návrhom 
uznesenia. 
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Dôvodová správa 
Podľa § 64 písmeno a) a e) zákona číslo 326/2005 Z. z. o lesoch orgán štátnej správy lesného 
hospodárstva uloží pokutu od 5 000 Sk do 3 000 000 Sk právnickej osobe alebo fyzickej 
osobe-podnikateľovi, ktorá 

a) využíva lesné pozemky na iné účely ako na plnenie funkcií lesov bez rozhodnutia orgánu 
štátnej správy lesného hospodárstva o vyňatí alebo o obmedzení využívania, alebo 
znemožňuje, alebo obmedzuje ich využívanie na plnenie funkcií lesa (§ 7),  

e) poškodzuje lesný majetok (§ 31 ods. 2) alebo inak sťažuje prevádzku lesného hospodárstva. 

Z obsahu výzvy Obvodného lesného úradu Gelnica z 23.5.2011 vyplýva, že Obec Richnava na 
lesných pozemkoch vo vlastníctve Spoločných urbárskych lesov Richnava, pozemkového 
spoločenstva, protiprávne umiestnila 2 ks unimobuniek, panelovú cestu, osvetlenie cesty, rigol 
z betónových dielcov a 2 ks studní bez platného rozhodnutia orgánu štátnej správy lesného 
hospodárstva o vyňatí alebo o obmedzení využívania, čím sa dopúšťa správneho deliktu podľa 
§ 64 zákona o lesoch. 

Starosta obce navrhuje na základe výzvy Obvodného lesného úradu Gelnica premiestniť 2 ks 
obytných unimobuniek na pozemok číslo parcely 440 v katastrálnom území Richnava vo 
vlastníctve obce Richnava. Využitie pozemkov v majetku obce na umiestnenie objektov na 
bývanie patrí medzi najdôležitejšie úkony týkajúce sa majetku obce. Podľa § 11 odsek 4 
písmeno a) zákona číslo 369/1991 o obecnom zriadení schvaľovanie najdôležitejších úkonov 
týkajúcich sa tohto majetku je vyhradené obecnému zastupiteľstvu. Umiestniť 2 ks obytných 
unimobuniek na pozemok vo vlastníctve obce Richnava je možné len na základe uznesenia 
obecného zastupiteľstva. 

Návrh na uznesenie 
Obecné zastupiteľstvo v Richnave 
1. Nesúhlasí s premiestnením 2 ks unimobuniek na pozemok číslo parcely 440 

v katastrálnom území Richnava vo vlastníctve obce Richnava. 

2. Odporúča starostovi obce vykonať opatrenia na nápravu následkov protiprávneho 
konania obce na lesných pozemkoch 

a. odstrániť z lesných pozemkov 2 ks unimobunky, panelovú cestu, osvetlenie cesty, 
rigol z betónových dielcov a 2 ks studní, ktoré tam obec neoprávnene umiestnila, 

b. materiál z 2 ks unimobuniek, panelovej cesty, osvetlenia cesty, rigolu z betónových 
dielcov a 2 ks studní, ktoré obec neoprávnene umiestnila na lesných pozemkoch, 
odpredať ako prebytočný majetok. 

Starosta obce reagoval : V  tom prípade čo bude s ľuďmi čo bývajú v unimobunkach. Poslanci 
odpovedali, že títo ľudia tam žiju 5 rokov a  počas 5 rokov si mali zabezpečiť bývanie, keďže 
išlo o dočasné riešenie. A v takýchto prípadoch je potrebné využiť zákon o sociálnych 
službách. 

Prítomní poslanci návrh ktorý predložil Mgr. Jozef Horváth väčšinou hlasov schválili. 
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11. Vyjadrenia obyvate ľov 
Na rokovaní vystúpili obyvatelia: 
 
Milan Gabčo: Ja som bol tiež poslancom, ma poznáte niektorí. My sme sa vtedy dohodli, 
zobrali sme mapu Richnavy, že zlatník zoberie Kluknava a my nelegálny tábor. Je to čierne na 
bielom, len neviem v ktorom šuflíku to je. Ja som zháňal razítko urbariátu  pol roka, až zrazu, 
keď sa starostkou stala pani Harmanová, myslím, že to razítko nemal pán Šuster, prečo dala 
pani Harmanová to razítko Šusterovi, až tak mu dôveruje? 
 
Mária Holubová: Vy chcete aby sme odtiaľ odišli, vy to nechcete riešiť, chcete aby to riešila 
vláda. Riešenie je také, máme trvalé bydlisko Richnava, nakúpime stany a prídeme bývať 
dole, to už je jedno kde sa rozložime. A aj tak sa neodsťahujeme. 
 
Peter Gabčo: Pýtam sa vás poslanci, čo sa týka Rómov a vás, čo vás k tomu vedie, že vy ste 
taký závistlivý národ, čo vám urobili Rómovia, zabili vám deti, rodinu? Prečo nechcete 
odsúhlasiť to čo si pán  starosta žiada. Pretože sme Rómovia? Toto je to čo mi vadí. 
 
Vladimír Kurta : 10. augusta začína futbalová súťaž. Od začiatku roka, obecné zastupiteľstvo 
vie o tom, nám nejde teplá voda. Súťaž nemôžme doma hrať keď nemáme teplú vodu. Už som 
podal žiadosť aj poštou. Dostali sme dotáciu na kúpu športového náradia a pre rómske deti 
nákup kopačiek a teplákov. Toto sme už na 80% využili. Ja by som chcel časť peňazí, ktoré 
sme dostali, použiť na kúpu nového prietokového ohrievača vody a na zabudovanie. To bude 
stáť 650 € aj s prácou. Keď sa dá z tých peňazí, to je na poslancoch, nekúpili by sa stroje, ale 
by sa dal nový prietokový ohrievač. 
 
Július Klempár: Pán poslanec (Ján Medvec) my máme na vás dôkaz (nahrávka na mobilnom 
telefóne), že čo robíte v krčme. Živnosť nemáte a dávate cigarety ďeťom, 12 ročné idú hore 
opité.  
 
Mgr. Jozef Horváth: Chcem sa spýtať, kto financoval a kto osadzoval nové panely ktoré boli 
osadené do chodníka pod priepust pod železnicou. Starosta odpovedal, že panely financovala 
VSE as. Košice a osadené boli pomocou ľudí, ktorí vykonávajú menšie obecné služby v obci 
Richnava.  

12. Záver 
Starosta obce poďakoval prítomným a rokovanie ukončil. 
 
 
Zapisovateľ: 
 
Overovatelia:   

   Mgr. Jozef Horváth                                       František Ondáš 
 
 
 
 
Vladimír Pokuta 
  starosta obce 
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5. Zasadnutie Obecného zastupite ľstva v Richnave                                        
Výsledky hlasovania 

    Poslanci   
    1 2 3 4 5 6 7 8 9     

za x x x x x x x N x 8  1 - Ing. Peter Cenký 
proti                      2 - Jozef Gabčo Schválenie programu 

zdržal sa                      3 - Pavol Gabčo 
za x x x x x x x N x 8  4 - Mgr. Jozef Horváth 
proti                      5 - Bohuš Klempár Voľba návrhovej komisie 
zdržal sa                      6 - Ján Medvec 
za x     x   x x N x 5  7 - František Ondáš 
proti         x         1  8 - Oldřich Pokuta Voľba overovateľov zápisnice 
zdržal sa   x x             2  9 - Ján Vaščák 
za x x x x x x x N x 8   
proti                      N - Neprítomný Kontrola uznesení 
zdržal sa                       
za x x x x x x x x x 9   
proti                        Správa o výsledkoch kontrol  
zdržal sa                       
za x x x x x x x x x 9   
proti                       

Plán kontrolnej činnosti hlavného 
kontrolóra na 2. polrok 2011 

zdržal sa                       
za x x x x x x x x x 9   
proti                       

Návrh Záverečného účtu obce 
za rok 2010 

zdržal sa                       
za x x x x x x x x x 9   
proti                       

Správa o plnení Rozpočtu Obce 
Richnava k 31.3.2011 

zdržal sa                       
za x x x x x x x x x 9   
proti                       

Reprezentačné výdavky na 
jednotlivé akcie v roku 2011 

zdržal sa                       

za x     x   x x   x 5   

proti   x x   x     x   4   

Priemet projektu ukončenia 
nelegálneho táborenia do 

rozvojových dokumentov Obce 
Richnava 

zdržal sa                       
za x     x   x x   x 5   
proti   x x   x     x   4   

Zásady odmeňovania poslancov 
obecného zastupiteľstva 

zdržal sa                       
za   x x   x     x   4   
proti                       

Návrh na plat starostu obce 
Richnava 

zdržal sa x     x   x x   x 5   
za x     x   x x   x 5   
proti   x x   x     x   4   

Návrh na premiestnenie 
unimobuniek 

zdržal sa                       

 


